
 

 

 

 

 

Groningen, 26 mei 2023. 

 

Aan de leden van de gemeenteraad van Groningen 

Betreft: Inbreng Stadspark Natuurlijk! voor meningsvormende raadsvergadering over 

Initiatief Openluchtbioscoop in het Stadspark op 31 mei 2023 

 

Geachte raadsleden, 

 

De Vereniging Stadspark Natuurlijk! heeft grote bezwaren tegen het Initiatief 

Openluchtbioscoop in het Stadspark waarover u op 23 februari jl. een brief van het 

College van B&W ontvangen heeft. Onze bezwaren over de inhoud van het initiatief op de 

locatie van het voormalige basketbalveld en “De Wandeling”, en onze bezwaren over de 

gang van zaken zijn de volgende: 

 

1. Strijdigheid met bestemmingsplan 

Het initiatief betreft een (semi)permanente voorziening voor een activiteit die volgens het 

geldende bestemmingsplan niet is toegestaan. Er zal dus een omgevingsvergunning 

nodig zijn voor het realiseren van de bioscoop, de bebouwing en het horecagebeuren; 

maar omdat het bestemmingsplan hier niets over regelt en de voorwaarden voor een 

bestemmingsplan door de gemeenteraad worden vastgesteld, zal voor de 

omgevingsvergunning van B&W een verklaring van geen bedenkingen van de 

gemeenteraad nodig zijn om die omgevingsvergunning te kunnen verlenen. 

 

2. Vragen bij afweging gemeente voor invulling locatie 

De keuze van deze locatie is gebeurd op initiatief van de ondernemer. Volgens onze 

informatie heeft de gemeente geen onderzoek verricht of een afweging gemaakt of er 

voor dit initiatief een andere locatie binnen of buiten het Stadspark beter geschikt zou 

zijn. Evenmin is er binnen de gemeente gekeken of dit voor déze locatie de meest 

geschikte invulling zou zijn. Wij weten dat in de tijd van de conceptfase van de Visie 

Stadspark, waarbij burgers werden gevraagd plannen in te dienen, er ten minste één 

ander, goed uitgewerkt, plan was voor deze locatie.* Dat heeft de gemeente terzijde 

geschoven met als verklaring aan de indiener van dat plan dat men binnen de gemeente 

zelf al was uitgegaan van het idee van de cinema. Daarvan hebben anderen buiten de 

gemeente, zoals omwonenden of andere gebruikers van het park, of leden van de 

Adviesgroep Stadspark, geen kennis gehad, laat staan er hun mening over kunnen 

geven. Het initiatief van de openluchtcinema lijkt binnen de gemeente een 

voorkeursbehandeling te hebben gekregen.  

 

3. Ontbrekende burgerparticipatie  

Bij de inspraak over de herijking Visie Stadspark in 2021 hebben vele Stadjers 

aangegeven dat zij om diverse redenen tegen de vestiging van een Stadspark Cinema 

waren op de door de initiatiefnemer gewenste locatie. Zij hebben verder geen weet 

gehad van andere initiatieven voor deze locatie (zie 2). Met hun inbreng wordt blijkbaar 

geen rekening gehouden, pas in de vergunningprocedure krijgen omwonenden een kans 



om hun mening te geven. De direct omwonenden die de meeste overlast zullen 

ondervinden zijn overigens nog steeds niet ingelicht over de plannen voor de 

buitenbioscoop. 

 

4. Ontbrekende aansluiting bij activiteiten in de onmiddellijke omgeving 

De gewenste locatie zou vanuit een logische ordening van functies vanwege de ligging 

naast de Kinderboerderij, de speeltuin en het centrum voor Natuur- en 

Duurzaamheidseducatie, uitermate geschikt zijn voor een natuur-educatieve activiteit die 

daarbij aansluit of die bestaande functies versterkt. De plannen van de initiatiefnemer 

maken de combinatie met een ander natuureducatief of cultureel project echter 

onmogelijk. Dat betekent dat de locatie gedurende 4 maanden overdag niet voor iets 

anders gebruikt kan worden en er in de overige 8 maanden nutteloos bij ligt.   

 

5. Late begin- en eindtijd 

De initiatiefnemer zegt zich bij zijn plan te baseren op ervaringen opgedaan in Berlijn en 

andere buitenlandse plaatsen met een openluchtcinema. Maar de openingstijden van de 

openluchtcinema’s in Duitsland zijn doorgaans veel vroeger dan de openingstijden die de 

initiatiefnemer voorstelt.** Waarom is het voorstel om het in het Stadspark dan zo laat 

te doen met deze bijzonder late sluitingstijd die beter past in de binnenstad dan in een 

parkachtige omgeving? De late begin- en eindtijd zullen er ook voor zorgen dat het 

bezoekend publiek overwegend jong zal zijn – en wellicht rumoeriger dan in Berlijn het 

geval is. Zelfs als je in aanmerking neemt dat het in bijv. Berlijn een halfuur eerder 

donker wordt dan in Groningen, sluiten de openingstijden daar toch beter aan bij de 

normaal geachte bedtijd. Het is bovendien niet nodig om tot na zonsondergang te 

wachten voordat er met het vertonen van de films kan worden begonnen; vanwege de 

hoge bomen die om het terrein heen staan wordt het er al veel eerder donker.  

 

6. Tijdstip bezoek Stadspark  

De redenatie dat bioscoopbezoekers van de bezoekers van het Stadspark zijn, klopt niet. 

Een bezoek aan de bioscoop zal niet leiden tot een verder bezoek aan het Stadspark, net 

zo min als bezoekers aan het Museumcafé vanzelf ook bezoekers van het Groninger 

Museum zijn. De ondernemer gaat verder uit van slechts één toegangsroute van en naar 

de locatie. Maar er bevinden zich ten minste nóg twee fiets/wandelroutes naar de locatie, 

die dwars door het park lopen en waar bezoekers, zeker bij aanvang, ook gebruik van 

zullen maken. Door de late openingstijden van de cinema (van 22.30 tot 01.00 / 02.00 

uur) houdt dat in dat mensen gestimuleerd worden om zich na zonsondergang via fiets- 

of wandelpaden door een donker park te begeven. Op dat tijdstip geen gepaste of veilige 

omgeving. In het buitenland zijn de meeste parken om die reden na 22.00 uur gesloten.  

 

7. Geluidsoverlast 

Het optimisme van de initiatiefnemer en de gemeente over de te verwachten 

geluidsoverlast wordt door ons op voorhand niet gedeeld. De twee eenvoudigste 

oplossingen, het bioscooppubliek voorzien van hoofdtelefoons of een andere locatie 

zoeken, zijn voor de initiatiefnemer niet bespreekbaar. De kans op overlast achten wij 

groot, omdat het akoestisch rapport waarop de initiatiefnemer zich baseert, gebreken 

vertoont:  

a. De effecten van weer en wind zijn niet meegeteld, terwijl de ervaring leert 

dat die bij geluidsoverlast een allesbepalende factor zijn. Dat er op de locatie geen 

sprake zou zijn van wind wordt weersproken door het feit dat omwonenden uit de 

Zeeheldenbuurt en Laanhuizen bij bepaalde windrichtingen de dieren van de 



Kinderboerderij horen loeien, balken of krijsen. De geluidswering langs de ringweg heeft 

daar geen noemenswaardige invloed op. 

b. Er is alleen naar de dB(A) belasting gekeken, omdat voor de 

vergunningverlening alleen daar een norm voor geldt. Voor de dB(C) belasting geldt geen 

norm, terwijl juist de laatste voor de grootste overlast zorgt. Bovendien wil het voldoen 

aan de normen niet zeggen dat er geen overlast is. Juist vanaf 10 uur ’s avonds klinkt 

geluid harder dan overdag en is er eerder sprake van overlast 

c. Er is geen rekening gehouden met het effect van geluidsweerkaatsing op 

de buitenmuur van de Vesta, de plek waar het geluid naartoe wordt gestuurd omdat daar 

geen mensen wonen. Hoewel de ondernemer meldt dat het filmgeluid ook gericht is op 

een flat in de Zeeheldenbuurt staan er geen berekeningen in het akoestisch rapport van 

de gevelbelasting op die flat (die bovendien voor geluidsweerkaatsing kan zorgen). Voor 

de vergunningverlening wellicht niet verplicht, maar voor de bewoners wel relevant. 

d. Evenmin is er rekening gehouden met de zgn. piekbelasting, die 

slaapverstorend kan werken voor omwonenden (denk aan angstaanjagende geluiden 

zoals menselijk gekrijs, geluiden van ontploffingen, gierende autobanden bij 

achtervolgingen enz.).  

e. De frequentie van 4 dagen per week, 4 maanden lang na bedtijd, zal 

zorgen voor overprikkeling van buurtbewoners die toch al te maken hebben met de 

overlast van 24 geluidsdagen op het Suikerunieterrein en de Drafbaan. 

 

8. Effect op de natuur 

Het effect van dit initiatief op de natuur op en rondom deze locatie is negatief. Het 

toevoegen van natuurwaarden in het initiatief is uiteraard welkom, maar dat kan ook 

zonder eerst allerlei bestaand groen weg te halen en natuurontwikkeling te blokkeren. 

Voor meer details hierover verwijzen we naar de inspreekbijdragen van 

natuurorganisaties. 

 

9. Mobiliteit en parkeerproblemen 

De te verwachten belangstelling (max. 800 bezoekers) zal grote problemen met de 

mobiliteit met zich meebrengen. Auto’s kunnen ’s avonds vanwege een slagboom niet 

geparkeerd worden op het parkeerterrein bij de meubelboulevard, en de oplossing die de 

ondernemer in gedachten heeft voor de stalling van de fietsen en deelscooters komt niet 

goed doordacht over; wij voorzien schade aan bomen en groenstroken rondom de 

cinema, ook al omdat er meer toegangsroutes zijn dan waar de ondernemer van uitgaat.  

 

10. Wat gebeurt er bij gebrek aan succes? 

Het is niet onze verantwoordelijkheid of de bedrijfsvoering en exploitatie van het initiatief 

levensvatbaar is. Dat is een zaak tussen de initiatiefnemer en de gemeente. Maar we 

maken ons wel zorgen wat er met het gebied gaat gebeuren wanneer een 

openluchtbioscoop in Groningen na een paar maanden of een paar jaar niet 

levensvatbaar blijkt. Welke afspraken maakt de gemeente als eigenaar van de grond om 

ook onder zulke omstandigheden te kunnen zorgdragen voor een goede invulling van het 

gebied, zonder dat het opnieuw een aantal jaren “braak ligt” ? Houdt dat in dat er alsnog 

door de gemeente hoge kosten gemaakt moeten worden? En hoe zit het dan met het 

onderhoud van de aan te leggen siertuin? Nogmaals, dit is allemaal niet onze 

verantwoordelijkheid, maar wel die van de gemeenteraad. Welke kaders geeft de 

gemeenteraad daarvoor? En hoe expliciet zijn die kaders?  

 



Onlangs heeft de gemeenteraad eindelijk erkend dat de wijken rond het 

stadspark onevenredig veel overlast ondervinden door evenementen. We kunnen 

ons dan ook niet voorstellen dat de gemeenteraad zal besluiten om nog meer 

geluidsoverlast in deze wijken toe te staan. Wij hopen dat u net als wij voldoende 

argumenten ziet om het college van B&W te vragen dit initiatief te heroverwegen, of veel 

duidelijker kaders mee te geven voor het nog te nemen besluit over de 

Openluchtbioscoop. 

 

Met strijdbare groet, 

 

Het bestuur van de Vereniging Stadspark Natuurlijk! 

M. Meeder, M. van der Meulen, L. Pijttersen, A. Somsen, M. van der Wilk 

 

* De Hondenschool Stadspark had hier een cursuslocatie voorgesteld om kinderen (en 

volwassenen) te leren omgaan met honden, naast een aanleg van een pluktuin en met 

inzet van medewerkers van Iederz. (Zie: https://www.hondenschool-stadspark.nl/) 

 

 

** Zie:  

https://www.berlin.de/kino/freiluftkinos/3156565-2464577-open-air-sommerkino-

kranzler-eck.html - Start hoofdfilm 20.00 

https://www.freiluftkino-friedrichshain.de/ Films starten om 21.00uur.( met plaats voor 

300 bezoekers) 

http://www.openairkino-spandau.de/files/OAK-Programm2201_online.pdf Films starten 

tussen 21.00 – 21.30 uur (met plaats voor 200 bezoekers) 

https://www.berlin.de/kino/freiluftkinos/6807850-2464577-sommerkino-am-

steinplatz.html  Start 19uur 

https://www.berlin.de/kino/freiluftkinos/7521078-2464577-kiezkino-charlottenburg.html. 

Start 21.45uur 

 

https://www.hondenschool-stadspark.nl/
https://www.berlin.de/kino/freiluftkinos/3156565-2464577-open-air-sommerkino-kranzler-eck.html%20-%20Start%20hoofdfilm%2020.00
https://www.berlin.de/kino/freiluftkinos/3156565-2464577-open-air-sommerkino-kranzler-eck.html%20-%20Start%20hoofdfilm%2020.00
https://www.freiluftkino-friedrichshain.de/
http://www.openairkino-spandau.de/files/OAK-Programm2201_online.pdf
https://www.berlin.de/kino/freiluftkinos/6807850-2464577-sommerkino-am-steinplatz.html
https://www.berlin.de/kino/freiluftkinos/6807850-2464577-sommerkino-am-steinplatz.html
https://www.berlin.de/kino/freiluftkinos/7521078-2464577-kiezkino-charlottenburg.html

